

The *Institute for Missiology and the Study of the Theologies Beyond Europe* has amongst its concentrations the work towards an ecumenical missiology; intercultural conversation over the foundations of an engaged practice in areas of global concern; and the study of non-Western Christian theologies as well as of theologies in various world religious traditions.

The study of theologies beyond Europe invites us to pursue our interests in exploring different cultures and religions. In order to understand them and their theological traditions more profoundly, acquisition of a relevant language is often an essential first step. Therefore we dearly encourage our students to expand their spectrum of the „foundational theological languages“ beyond the usual.

In the context of the study of theologies in the world of Islam and in the Middle East, we consider the acquisition of basic knowledge of Arabic as an essential fundament to disclose the Oriental theological space. For this region, the Arabic language provides a bridge between religions, as it is the language shared by both, Islamic theology and Arabic Christian theologies of the Middle East.

On completion of one or more of these course modules, students of theology and others interested to take part in it acquire an essential key element of inter-religious theological language competence.

CONTACT

Hüfferstr. 27, 48149 Münster, Germany
www.uni-muenster.de/fb2/mission



Zu den Schwerpunkten des *Instituts für Missionswissenschaft und Außereuropäische Theologien* gehören die Arbeit an einer ökumenischen Missionswissenschaft; das interkulturelle Gespräch über die Grundlagen einer engagierten Praxis in globalen gesellschaftlichen Brennpunkten; sowie das Studium außereuropäischer Theologien im weltweiten Christentum und in anderen Religionen.

Das *Studium Außereuropäischer Theologien* lädt uns dazu ein, unserem Interesse an unterschiedlichen Kulturen und Religionen nachzugehen. Um diese und ihre theologischen Traditionen tiefer verstehen zu können, ist ein Spracherwerb oftmals ein ganz wesentlicher erster Schritt. Daher ermutigen wir unsere Studierenden sehr dazu, ihr Spektrum „theologischer Basissprachen“ über das Übliche hinaus zu erweitern.

Im Kontext des Studiums von *Theologien in der Welt des Islams und im Mittleren Osten* erachten wir daher die Aneignung von Grundkenntnissen des Arabischen als ganz wesentliche Grundlage, um den orientalisch-theologischen Raum zu erschließen. Die arabische Sprache bildet für diesen Raum eine Brücke zwischen den Religionen, da sie sowohl von der islamischen Theologie als auch arabisch christlichen Theologien des Mittleren Ostens geteilt wird.

Durch erfolgreichen Abschluss von einem oder mehreren dieser Module erwerben Theologie Studierende und alle daran Interessierten ein Basiselement interreligiöser theologischer Sprachkompetenz.

THEOLOGICAL ARABIC

Summer Language Programme 2018

Westphalian Wilhelm University Münster (WWU)

Faculty of Catholic Theology
Institute of Missiology and the Study of Theologies
Beyond Europe

in collaboration with

The Catholic University of America (CUA)
Department of Semitic and Egyptian Languages and
Literatures (Washington DC)



Instructor

Dr. Shawqi TALIA (CUA)





Dr. Shawqi TALIA

Catholic University of America (CUA)
Department of Semitic and Egyptian Languages and Literatures,
Washington DC

Main areas of interest:

- Arabic and Islamic Studies
- Christian Arabic
- Syriac
- Neo-Aramaic
- Garshuni texts
- Simultaneous interpretation (Arabic-English)

For further information please contact

Dr. Talia: talia@cua.edu

The courses will be taught in English.

Please sign up by April 16, 2018 at
manteghi@uni-muenster.de

3 SPECIAL COURSES OPPORTUNITY



THEOLOGICAL ARABIC I 02 MAY–29 JUNE, 2018

MO, WE, FR 8-10 a.m.; 4 SWS, 5 ECTS

The aim of this 8-week intensive language course is to familiarize students with the Arabic script as well as with the basic morphology, grammar, syntax, and vocabulary of classical Arabic, such as it is found in the Qu'rān, early Islamic theology, and in the Arabic Christian theological literature.

Duration and workload of the course (120 hours) comply with the European standards for language acquisition for Classical Arabic I. 4ECTS

This course targets students with no previous knowledge of Arabic!

THEOLOGISCHES ARABISCH I 02.05.–29.06.2018

MO, MI, FR 8-10 Uhr; 4 SWS, 5 ECTS

Der 8-wöchige Intensivsprachkurs lehrt die arabische Schrift und vermittelt Basiskenntnisse in Morphologie, Grammatik, Syntax und Grundvokabular des klassischen Arabisch, wie es sich im Qu'rān, der frühen islamischen Theologie sowie in der parallel entstandenen arabisch christlich-theologischen Literatur findet.

Der Gesamtworkload des Kurses (120 Stunden) entspricht dem europäischen Spracherwerbstandard für die Stufe Klassisches Arabisch I. 4ECTS

Kurs nur für Studierende ohne Vorkenntnisse in Arabisch!

THEOLOGICAL ARABIC II 02 JULY–30 JULY, 2018

MO, WE, TH, FR 8-10 a.m.; 2 SWS, 3 ECTS

This 4-week language course targets students who have taken Theological Arabic I or who have otherwise acquired the basics of classical or modern Arabic. It offers advanced elementary introduction in the morphology, grammar, syntax, and vocabulary of classical and qu'rānic Arabic.

THEOLOGISCHES ARABISCH II 02.07.–30.07.2018

MO, MI, DO, FR 8–10 Uhr; 2 SWS, 3 ECTS

Der 4-wöchige Sprachkurs wendet sich an Studierende, die grundlegende Kenntnisse in der arabischen Sprache (modern oder klassisch) haben. Kenntnisse in Morphologie, Grammatik, Syntax und Vokabular des klassischen und qu'rānischen Arabisch werden vertieft.

CHRISTIAN ARABIC 02 JULY– 30 JULY, 2018

MO, WE, FR 11 a.m.-1 p.m., TH noon-2 p.m.; 2 SWS, 3 ECTS

This 4-week advanced course introduces into the various topics of Christian Arabic by reading of original texts. They will cover theology, philosophy, Christian-Muslim apologetics and history of intra-Christian debates. In addition, it will examine important collections of Christian Arabic manuscripts.

CHRISTLICHES ARABISCH 02.07.–30.07.2018

MO, MI, FR 11-13 Uhr, DO 12-14 Uhr; 2 SWS, 3 ECTS

Der 4-wöchige fortgeschrittene Kurs führt in verschiedene Themen des christlichen Arabisch durch Lesen von Originaltexten hinein. Diese decken Theologie, Philosophie, christlich-muslimische Apologetik und Geschichte der intra-christlichen Debatten ab. Darüber hinaus werden wichtige Sammlungen christlich-arabischer Handschriften analysiert.